
nega zbora kranjskega leta 1866., beremo na str. 384. 
govor gosp. K a p e l e - a , takrat deželnega poslanca iz 
D o l e n s k e g a , da je gorko priporočal železnico skozi 
K r š k o d o l i n o čez Ž u ž e m b e r g , potem čez Č r j n o š -
n i c e skozi S e m i š k o g o r o čez M e t l i k o ali Č r n o 
m e l j itd., ki jo predlaga zdaj d e ž e l n i k o m i t e l j u b 
l j a n s k i , inčuj te! gospodje L a n g e r , K l e m e n č i č in 
R o z m a n so bili poslanci 1866. zbora; al nihče ne ta-
krat^ ne pozneje ni nasprotoval omenjeni č r t i , — zdaj 
pa j e nemškutar L a n g e r prvi trompetar z o p e r ta 
načrt in sramoti poštene ljudi, ki ne trobijo v njegovega 
„konsorcija" rog in V o š n j a k o v „Slov. Nar." mu po
maga. — Kdor misli, da je s „Tagblattovsko" koterijo 
sprava mogoča, naj be re , kaj umazani ta list o izletu 
,,Sokola" Kranjsk. in Ljubljansk. v listu 159. in 160. piše, 
in naj nam pove, ali je mogoče še bolj surovo pisariti 
kakor je to-le: „Der hiesige Turnverein hat sich heute 
friih abermals unter Trompetengeschmetter, Hahnenge-
krah und Hundegebell um den von der Čitalnica ent-
liehenen nationalen Lappen gescharrt, diessmal, um die 
Gegend Lak's durch seinen Besuch unsicher zu machen"!! 
In to in enake psovke se s m e j o tiskati pod mmistrom 
Auerspergom I I . ? ! In t a k e m u listu pomaga mestni 
župan in deželni odbornik g. D e ž m a n ! 

— Gospoda dr. Jan. B l e i w e i s in dr. E. C o s t a 
sta vredništvo prosila, naj v današnji list sprejme sle
deče pismo, ki sta ga danes izročila predsedstvu „de-
ž e l n e g a k o m i t e t a z a ž e l e z n i c o d o l e n s k o " : 

Slavno predsedstvo! 
Konec leta 1865. se je na poziv rajnega dr. Lovro 

Tomana ustanovil deželni komite v Ljubljani, ki naj dela 
na tof da se naredi železnica iz Ljubljane v Beljak. 

Po sklepu kranjskega deželnega zbora v seji 29. ja-
nuarija 1866. dobil je deželni odbor nalog, da izmed sebe 
posije enega odbornika v ta komite; odbor je mene, pod
pisanega dr. J. Bleiweisa, za to odločil. Da tudi glavno 
mesto ljubljansko je zastopano v tem komitetu, sem bil 
jaz, dr. Costa, ko tadanji mestni župan, poslan v ta 
komitS. 

Ko je za deželo našo jako važna in koristna go-
renska železnica (ljubljansko-trbiska) bila srečno do-
gnana, je ta komite' sklenil, misliti na drugo nič manj 
važno železnico dolensko (Ljubljansko-karlovsko), in 
poprijel se je brz začetnih del. 

Edini cilj in konec tega, da sva se podpisana mar
ljivo udeleževala delovanja tega komiteta, bil je ta, da 
bi po svoji moči pospešila korist domovine nase tudi v 
tem narodno-gospodarskem oziru. 

Podoba je zdaj, da se utegne tudi dolenska želez
nica narediti; al hudo strastni boj, lahko se reče, boj na 
življenje in smrt, se je v tem hipu vnel med zastopniki 
in med zagovorniki dveh nasprotnih si potov. 

Ker tudi deželni komite v tem boji mora svoje sta
lišče trditi, pripravil je ozir na te do godbe naji 
podpisana deželna poslanca in deželna odbornika na to, 
da — v popolno brambo svojega objektivnega 
stališča — nepriklicljivo stopiva iz deželnega komiteta. 

Naj slavno predsedstvo ta najini izstop blagovoljno 
v vednost vzame in tudi naznani ostalim gospodom udom 
tega komiteta, 

S zagotovilom velicega spoštovanja 
V Ljubljani 15. julija 1872. 

Dr. Jan. B l e i w e i s . Dr. Etb. Costa. 
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